
Z á p i s n i c a 
zo zasadnutia obecného zastupiteľstva v Sokoli konaného   

dňa 18.03.2024 

 

Termín konania :        18.03.2024 

 

Miesto konania :         zasadacia miestnosť obecného úradu 

 

Prítomní poslanci:      podľa prezenčnej listiny – príloha zápisnice 

 

Program zasadnutia obecného zastupiteľstva: 

 

1. Otvorenie zasadnutia. 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice.   

3. Voľba návrhovej a mandátovej komisie. 

4. Schválenie programu  zasadnutia OZ. 

5. Kontrola prijatých uznesení. 

6. Informácia starostu o svojej činnosti od posledného zasadnutia – ústna informácia.  

7. Zmluva o umiestnení Boxu balíkovo spoločnosťou Slovak Parcel Service s.r.o. 

8. Žiadosť o dotáciu združenie Enduro klub Tepličany- Trail Run 2024. 

9. Správa  o kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky za rok 2023. 

10. Štátny fond rozvoja bývania- stav k 31.12.2023. 

11. SC KSK vybavenie žiadosti. 

12. Vytriedenosť komunálneho odpadu za rok 2023. 

13. Zásady hospodárenia s majetkom obce Sokoľ. 

14. Oznámenia funkcii, zamestnaní, činnosti a majetkových pomerov  starostu obce 

Sokoľ.   

15. Informácia o čerpaní fondu opráv za rok 2023. 

16. Rozpočtové opatrenie 1/2024. 

17. Neváhaj a zachrániš život- Automatický externý defibrilátor v obci Sokoľ- žiadosť 

o dotáciu na AED- Nadácia Allianz. 

18. Žiadosť o dotáciu k oznámeniu v rámci národného projektu ,, Ľudia a hrady- krok 

k sociálnej ekonomike“- priorita: Adaptívny a prístupný trh práce, vyhlásené Ústredím 

práce, sociálnych vecí a rodiny pod číslom: 1/2024/§54/NP HRADY. 

19. Projektový zámer Integrovanej územnej investície- dofinancovanie projektu ,,Sokoľ- 

kanalizácia a ČOV“. 

20. Rôzne. 

21. Diskusia. 

22. Záver. 

 

 

K bodu č. 1 a 4 

Starosta obce, Ing. Ľuboš Šuca v úvode zasadnutia informoval, že zasadnutie obecného 

zastupiteľstva je uznášaniaschopné, prítomní boli 6 poslanci. Program zasadnutia obecného bol 

riadne zverejnený na úradnej tabuli, v dostatočnom predstihu zaslaný poslancom obecného 

zastupiteľstva a prejednaný na pracovnej porade. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 107. 

 

 

 



K bodu č. 2 

Za overovateľov zápisnice boli určení Josef Hofman, Ing. Gabriel Tutoky, PhD. 

Za zapisovateľku bola určená Ing. Ivana Mlynáriková 

 

K bodu č. 3 

Do návrhovej a mandátovej komisie boli zvolení: 

- predseda: Ing. Martin Mikle 

- člen: Peter Kišiday 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 106. 

 

 

K bodu č. 5 

Na predchádzajúcom zasadnutí obecného zastupiteľstva bolo prijatých 21 uznesení. Uznesenia 

boli splnení, resp. boli konštatačného charakteru. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 108. 

 

K bodu č. 6 

Starosta obce informoval prítomných o svojej činnosti od posledného zasadnutia: 

- v spolupráci z DHZO zabezpečenie Vianočného prekvapenia po polnočnej omši                

vo forme starostovského punču na spríjemnenie vianočnej atmosféry a pokojného 

prežitia vianočných sviatkov,  

- zabezpečenie opravy a prekládky kamerového systému v súvislosti s rekonštrukciou 

NN vedenia a výmeny podperných bodov, čiastočné doriešenie úloh 

z predchádzajúceho obdobia, 

- pracovné stretnutia k možnej výstavbe kanalizácie, finalizácia podkladov k verejnému 

obstarávaniu, začiatok realizácie VO - ukončenie predkladania ponúk naplánované na  

25.03.2024, pracovné stretnutia k potrebnému dofinancovaniu - mesto Košice v rámci 

UMR - Udržateľného mestského rozvoja a IUS - Integrovanej územnej stratégie 

s výsledkom  je podanie projektového zámeru o dofinancovanie realizácie projektu. 

- pracovné stretnutia k projektu Hrad Sokoľ,  spolupráca pri príprave nového 

projektového zámeru a výzvy zo strany Ústredia práce a sociálnych veci v spolupráci          

s Ministerstvom kultúry - v súčasnosti prebieha príprava podania žiadosti o dotáciu 

a nastavenia realizácie projektu, 

- zabezpečenie podkladov ku kontrole verejného obstarávania k schváleným dotáciám 

k rekonštrukcií parkoviska a priestoru pred MŠ - zatrávňovacia dlažba – 47 449,00 €, 

k nákupu 150 ks kompostérov, drviča biologického odpadu - konárov, traktorového 

mulčovača a mulčovača za traktor – 97 350,- €, k súčasnému dňu nie je známy stav ani 

výsledok kontroly VO, 

- spolupráca a zabezpečenie spoločenskej akcie - Ples DHZO obce Kostoľany                           

nad Hornádom a obce Sokoľ v Kostolianskom mlyne,  

- postupné zabezpečenie priebehu volieb  prezidenta SR- zabezpečenie volebného 

materiálu,  

- doplnenie dokumentácie k podanej žiadosti k rekonštrukcií MŠ - žiadosť o zmenu 

harmonogramu realizácie projektu a s tým spojenú zmenu zmluvy o poskytnutí dotácie 

z dôvodu neskorého podpísania zmluvy o poskytnutí dotácie zo strany Ministerstva 

školstva - výsledok posúdenia žiadosti zatiaľ nie je známy. S tým súvisia aj podanie 



žiadosti o kontrolu VO na projektovú dokumentáciu, realizáciu stavby, stavebného 

dozoru a nákup zariadenia MŠ a ŠJ, účasť na kontrolných dňoch, spolupráca so 

zhotoviteľom riešenie, 

- zabezpečenie podkladov pre kontrolu zo SO SEIA k vybudovaniu a montáže 

fotovoltickej elektrárne, registrácii na URSO, finančnej správe a pod., samotné 

absolvovanie kontroly -  s výsledkom kontroly bez závad, finančné prostriedky boli 

poukázané na účet obce, 

- osobné zabezpečenie zimnej údržby, posyp a oprava ciest a výtlkov, čistenie rigolov, 

priestoru cintorínov a priestoru okolo 1100 l kontajnerov, orez konárov okolo ciest 

a v chatovej lokalite Uhrinč, okolo priestoru budúcej čističky odpadových vôd, 

doplnenie posypového materiálu a nádob na posypový materiál v rizikových častiach 

obce, 

- zabezpečenie  prečistenia kanalizačných potrubí z bytového domu, MŠ, ŠK, OÚ a KD 

- krtkovanie, 

- zabezpečenie údržby vozidiel, zabezpečenie prevodu protipovodňového vozíka                      

do majetku obce, prihlásenie do evidencie na polícií, vykonanie STK a zaradenie                      

do majetku obce, servis a údržba motorových zariadení - centrály, vibračná doska- 

výmena oleja prečistenie - výmena filtrov, 

- zabezpečenie a vykonanie výberového konania na pozíciu pracovnej sily do školskej 

kuchyne a pozíciu učiteľky v MŠ, 

- účasť na rodičovskom združení MŠ, informovanie o realizácií,  rozsahu, časovom 

a pracovnom harmonograme projektu rekonštrukcie MŠ, čiastočné informovanie 

o pracovno - právnych vzťahoch v MŠ, 

- účasť na kolaudačných konaniach, 

- spolupráca s OČVTK v súvislosti s protiprávnymi konaniami na území obce Sokoľ 

v oblasti prevencie,  

- spracovanie a podanie žiadosti o dotáciu na Nadáciu Allianz k projektu: Neváhaj 

a zachrániš život - Automatický externý defibrilátor v obci Sokoľ.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 109. 

 

K bodu č. 7 

Obci Sokoľ bola doručená žiadosť od spoločnosti Slovak Parce Service, s.r.o. na umiestnenie 

boxu – balíkovo. Pri zriadení boxu budú dané rovnaké podmienky ako pri zriadení boxu od 

spoločnosti Packeta. Box spoločnosti Slovak Parcel Service bude umiestnený pri autobusovej 

zastávke na Nám. Š. Tutokyho, rovnako ako je už umiestnený box Packeta. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 110. 

 

K bodu č. 8 

Enduro Club Tepličany adresovalo obci žiadosť o dotáciu vo výške 300,00 € na zabezpečenie 

3. ročníka detského behu. Dotácia bude použitá na zabezpečenie vecných cien a občerstvenie. 

Hlavným cieľom je motivovať deti k športu. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 111. 

 

 



K bodu č. 9 

JUDr. Svetlana Pavlíková, PhD. prítomným predniesla „Správu o kontrolnej činnosti hlavnej 

kontrolórky za rok 2023“. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 112. 

 

 

K bodu č. 10 

Starosta obce informoval o stave zaplatenej istiny k 31.12.2023 (úver – obecné nájomné byty). 

V súčasnosti má obec 1% úrok a celková výška nesplatenej istiny je 379 937,00 € 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 113. 

 

K bodu č. 11 

Obec Sokoľ adresovala SC KSK žiadosť o orez konárov okolo štátnej cesty z Kostoľan nad 

Hornádom do Sokoľa. Žiadosť bola podaná 27.09.2023 a orez sa začal vykonávať 18.03.2024. 

Priepust v danom úseku bol vyčistený. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 114. 

 

K bodu č. 12 

Obec Sokoľ dosiahla v roku 2023 mieru vytriedenia 37,74 %. Tento rok 36,68 %. Oproti 

minulému roku stúpol vývoz komunálneho odpadu.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 115. 

 

K bodu č. 13 

V súvislosti so zmenou zákona o majetku obce je potrebné prijať smernicu „Zásady 

hospodárenia s majetkom obce Sokoľ“. Smernica bola zaslaná poslancov na preštudovanie. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 116. 

 

K bodu č. 14 

Komisia na ochranu verejného záujmu na svojom stretnutí dňa 07.03.2024 vzala na vedomie 

podanie „Oznámenie funkcií, zamestnaní a majetkových pomerov starostu obce Sokoľ 

a podané majetkové priznania vedúcich zamestnancov vykonávajúcich práce vo verejnom 

záujme M. Holubovej – riaditeľky MŠ a JUDr. Svetlany Pavlíkovej, PhD. – hlavná kontrolórka 

obce“. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 117. 

 

K bodu č. 15 

Stav finančných prostriedkov k 31.12.2023 vo fonde opráv bol 8 450,89 €. Obec sa chcela 

zapojiť do výzvy „Zelená strecha“, avšak nosnosť strechy na obecných nájomných bytoch je 

zlá.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenia č. 118. 

 

K bodu č. 16 

Z dôvodu navýšenia príjmu z podielových daní je potrebná úprava rozpočtu rozpočtovým 

opatrením. Celková navýšená suma je 14 000,00 €.  Tieto finančné prostriedky sa použijú na 



kamerový systém, rekonštrukciu oplotenia pri materskej škole, úpravu vstupu do materskej 

školy, tiež úpravou výdajne jedla v materskej škole.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 119. 

 

 

K bodu č. 17 

Povinnosťou obce je do konca roka 2024 mať verejne prístupný defibrilátor. V tejto súvislosti 

podala žiadosť o dotáciu AED – Nadáciu Allianz. Trhová cena defibrilátora je v rozmedzí 

2 500,00 € - 3 000,00 €. Prostredníctvom Nadácie Allianz už obec získala finančné prostriedky 

na zakúpenie merača rýchlosti.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 120. 

 

K bodu č. 18 

Obec Sokoľ sa v septembri 2022 zapojila na národného projektu zameraného na obnovu 

národných   pamiatok. Súčasná zrekonštruovaná podoba hradu predstavuje ako mohol hrad 

vyzerať.  V minulosti bol projekt pod záštitou MK SR. Tento rok sa projekt realizuje pod 

záštitou MPSVaR SR. Oproti minulému projektu bol celkový počet zamestnancov znížený, 

rovnako aj mzdy. Archeológia na hrade bude prebiehať cca 3 mesiace. Potom už budú len 

pracovníci dotvárať vežu. Podmienkou projektu súčasného ako aj minulého je, že na obnove 

kultúrnej pamiatky sa  musia podieľať pracovníci z MRK.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 121. 

 

K bodu č. 19 

Na predchádzajúcom zasadnutí OZ, v Sokoľských zvestiach starosta obce informoval o možnej 

výstavbe kanalizácie. Obci Sokoľ bola poskytnutá dotácia v celkovej výške 3 000 000,00 €. 

Avšak kvôli chybám v projektovej dokumentácii, je celková suma na realizáciu kanalizácie 

4 344 000,00 €. Starosta obce, ako aj jeho zástupca sa usilujú v maximálne možnej miere 

o získanie finančných prostriedkov. Obec sa v tomto smere obrátila aj na UMR Košice, kde sú 

zoskupené všetky obce okresu Košice – okolie. O prerozdelení finančných prostriedkov 

rozhodujú starostovia. Celková suma na prerozdelenie je 1 900 000,00 €, obec Sokoľ potrebuje 

na dofinancovanie kanalizácie 1 200 000,00 €. Nevýhodou je, že výzva bola vyhlásená neskoro 

a obec ako stavebník je povinná mať kanalizáciu skolaudovanú a spustenú k 31.12.2026. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 122. 

 

K bodu č. 20 

V minulosti bola v obci riešená aj rýchlotrať. V uplynulých dňoch bola obci doručená žiadosť 

o vyjadrenie sa k plánovanému zámeru. Kým v minulosti bola začiatok realizácie plánovaný na 

rok 2027, dnes je to rok 2032. Obec tak ako v minulosti, podala stanovisko v súlade s právnymi 

predpismi. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 123. 

 

 

 

 



Zo strany záhradkárov bola vznesená požiadavka na umiestnenie poštových schránok v obci.  

Obec zakúpila poštové schránky v celkom počte 12 ks a schránky budú umiestnené pri 

autobusovej zastávke na Nám. Š. Tutokyho.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 124. 

 

V súvislosti s rozšírením verejného osvetlenia v obci Sokoľ je potrebné zriadiť vecné bremeno. 

Katastrálny úrad na zápis do katastra nehnuteľností požaduje uznesenie o schválení bremena za 

odplatu. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 125. 

 

Základná škola Družstevná pri Hornáde požiada obec o dotáciu vo výške 200,00 € na 

zabezpečenie atletických detských pretekov. Žiadosť o dotáciu bola s poslancami prejednaná 

na pracovnej porade. Finančné prostriedky budú použité na zakúpenie vecných cien.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 126. 

 

 

K bodu č. 21 

Ing. Gabriel Tutoky, PhD.  sa v súvislosti rekonštrukciou cesty z Kostoľan nad Hornádom do 

Sokoľa opýtal, či je naplánovaná aj ďalšia rekonštrukcia cesty v smere do Sokoľa pri jazdeckom 

areáli.  

Starosta obce uviedol, že projekty KSK sú hradené z podielových daní. Sokoľ je priorita, ale 

momentálne KSK nedisponuje dostatočnými finančnými prostriedkami. Župan mesta Košice 

by bol za, ak by sa takéto projekty, resp. realizácie hradili z fondov.  

 

Pani Štefanovičová poznamenala, že niekde sa dočítala, že VVS bude podporovať obce 

v súvislosti s výstavbou kanalizácie a ČOV a či bude možné sa napojiť do kanalizácie 

v Kostoľanoch nad  Hornádom. 

Starosta obce na margo toho uviedol,  že obec má starú ČOV, ktorá nevyhovuje súčasným 

normám a nemá dostatočný prítok. V prípade, že by ČOV bola spustená, je potrebná realizácia 

a spustenie aspoň časti kanalizácie. Čo sa týka napojenia na Kostoľany nad Hornádom, 

kapacitne to nie je možné a taktiež územné konanie by neprešlo. Pôvodne bolo plánom 

napojenie sa na Družstevnú pri Hornáde, problém však je vysporiadanie pozemkov.  

 

Pani Lietavová uviedla, že nakoľko sa nemohla zúčastniť predchádzajúceho zastupiteľstva, 

touto cestou by sa chcela starostovi a poslancom poďakovať za schválenie dotácie. 

 

Ing. Ľuboš Šuca prítomných informoval o plánovanej akcii – Májový pochod. Tento rok sa 

uskutoční 04.05.2024 aj za spoluúčasti Mestských lesov, ktorí majú v pláne slávnostné 

otvorenie útulne. 

 

P. Jurdák sa opýtal, či by bolo možné zabezpečiť označenie trasy na hrad. 

Starosta obce informoval, že tabule sú vyrobené, ale kvôli nepriaznivému počasiu nebolo 

možné ich umiestniť. So začiatkom realizácie projektu na obnovu Hradu Sokoľ budú tabule 

umiestnené. 

 

P. Lietavová sa opýtala, či obec neplánuje zabezpečiť stravovanie pre dôchodcov.  

Ing. Ľuboš Šuca podotkol, že obec takéto služby neposkytuje.  V súčasnosti je možné si 

individuálne zakúpiť lístky na obecnom úrade  a tie potom využiť na obed v jedálni pri 

materskej škole. Je však potrebné si priniesť vlastný obedár.  

 



P. Štefanovičová sa dopytovala o miesto, kde je možné umiestniť konáre. 

Starosta obce uviedol, že obec síce mala štiepkovač, ale ten sa predal vo veľmi krátkom čase 

po zverejnení inzerátu. Obec plánuje zakúpiť štiepkovač a mulčovač, avšak v súčasnosti 

prebieha kontrola verejného obstarávania. Obec momentálne nemá pozemok, kde by bolo 

možné takýto bioodpad umiestniť. Po zakúpení nového štiepkovača má obec v pláne potom 

určiť jeden deň a čas, kedy občania budú môcť priniesť konáre.  

 

P.  Gallo sa opýtal, či by obec mohla na parkovisko pri COOP Jednote vymedziť priestor pre 

autobus namaľovaním čiar.  

Ing. Ľuboš Šuca poznamenal, že pozemok je síce vlastníctvom obce, ale v prenájme ho má 

COOP Jednota. Obec zakúpi potrebnú farbu a priestor vyznačí.  

 

 

 

Záver 

Starosta obce poďakoval prítomným a poslancom za účasť, podnety a zasadnutie uzavrel. 

 

 

Overovatelia zápisnice 

 

Josef Hofman   ................................................... 

 

Ing. Gabriel Tutoky, PhD. ....................................................   

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Ľuboš Šuca 

    starosta obce 

 

 

 


